

WALTER HOSE

1875-1965

Born aboard a steamship in the Indian Ocean, Walter Hose joined the Royal Navy in 1890 at age 14. He spent much of the next 21 years at sea, including training the Royal Naval Reserve in Newfoundland, then a separate British Dominion. Seeking new challenges, he offered his services to Canada's newly-created navy.

Hose arrived on the west coast in 1911 and assumed command of HMCS *Rainbow*. As an officer of the Royal Canadian Navy (RCN), he led her into the Great War (1914-1918), later commanding the Atlantic coast patrols. As Director of the Naval Service during the turbulent interwar years, he faced challenges such as budget cuts, yet ensured the RCN's survival. Widely regarded as the 'father' of Canada's Naval Reserve, the success of Hose's vision included his long-held belief in "a citizen navy" to train sailors in inland cities as well as to foster appreciation for the country's maritime defence. By the end of the Second World War (1939-1945), Canada's navy was among the world's largest.

Today, 24 Naval Reserve Divisions exist across Canada including HMCS *Hunter* in Windsor, Ontario, which pays tribute to the enduring legacy of Rear-Admiral Walter Hose, at his gravesite each year on the anniversary of his death.

Hometown Heroes is an initiative of Parks Canada that honours ordinary citizens, both military and civilian, who contributed to Canada's wartime efforts. For more information, visit: pc.gc.ca/heroes-heros

Né à bord d'un navire dans l'océan Indien, Walter Hose s'enrôla dans la Royal Navy en 1890 à l'âge de 14 ans. Il passera les 21 années suivantes en mer, notamment à la tête de la Réserve navale royale à Terre-Neuve qui était alors un Dominion britannique distinct. À la recherche de nouveaux défis, il offrira ses services à la marine canadienne nouvellement créée.

Hose arrive sur la côte ouest en 1911 et prend le commandement du NCSM *Rainbow*. Il entraîne la Marine royale du Canada (MRC) dans la guerre 1914-1918 à titre d'officier avant de commander les patrouilles de la côte atlantique. En tant que directeur du Service naval durant les années tumultueuses de l'entre-deux-guerres, il doit faire face à des défis tels que des compressions budgétaires, tout en assurant la survie de la MRC. Largement considéré comme le « père » de la Réserve navale du Canada, la réussite de Hose s'explique notamment par sa croyance ferme en une "marine citoyenne" pour former des marins dans les villes intérieures, ainsi que pour faire connaître la défense maritime du pays. À la fin de la Seconde Guerre mondiale (1939-1945), la Marine canadienne est l'une des plus importantes au monde.

Il existe aujourd'hui 24 divisions de la Réserve navale au Canada, dont le NCSM *Hunter* à Windsor (Ontario) qui rend hommage annuellement à l'héritage impérissable du contre-amiral Walter Hose, sur son lieu de sépulture, à l'anniversaire de sa mort.

Héros de chez nous est une initiative de Parcs Canada qui vise à honorer de simples citoyens, militaires et civils ayant contribué à l'effort de guerre du Canada. Pour plus d'informations : pc.gc.ca/heros-heroes



Counter-clockwise from top to left: Walter Hose was the first RCN commander of the cruiser HMCS *Rainbow*, Canada's first naval ship on the west coast; he was later awarded a CBE / HMCS *Rainbow* arriving at Esquimalt, British Columbia, in 1910; two years later she would serve in the First World War with more than a third of her crew consisting of naval reservists / Under Hose's direction, the Royal Canadian Naval Volunteer Reserve (RCNVR), established in 1923, formed divisions across the country, such as HMCS *Unicorn* in Saskatoon, the reservists of which are depicted on parade during the Second World War.

À partir du coin supérieur gauche : Walter Hose fut le premier commandant de la MRC du croiseur NCSM *Rainbow*, le premier navire de guerre canadien sur la côte ouest, élevé par la suite au rang de Commandeur de l'Empire britannique (CBE) / Le NCSM *Rainbow* arrivant à Esquimalt (Colombie-Britannique), en 1910 ; deux ans plus tard, elle servit dans la Première Guerre mondiale avec plus du tiers de son équipage composé de réservistes de la marine / La Réserve de volontaires de la Marine royale du Canada, fondée en 1923 sous la direction de Hose, a formé des divisions à travers le pays comme le NCSM *Unicorn* à Saskatoon, dont les réservistes sont représentés ici en défilé pendant la Seconde Guerre mondiale.